
Respostes a la ciutadania d’ICV al Ple de 20-03-2013 
 
La senyora Navarro: 

“Molt bé. Jo vinc en nom de la fundació privada PROA, com a representació 
dels pares i tutors legals dels discapacitats que treballen allà. La primera 
pregunta és per a vostè, com a presidenta del patronat de la fundació, d’acord? 
Hem rebut una carta deu membres de la fundació en la qual ens comuniquen 
que immediatament se’ns produirà un ERO d’extinció i els nens quedaran 
exclosos de l’empresa. A més a més, ens fan també..., bé, ens comuniquen i 
ens diuen que tenim la possibilitat de renunciar a la indemnització que ens 
pertoca com a treballadors en benefici d’una plaça del SOI de la Generalitat, el 
que no diuen en cap moment és que aquesta plaça només funcionarà i estarà 
coberta mentre les quotes d’aquesta indemnització la puguin pagar.  

Li pregunto a vostè: vostè està assabentada d’això, ho sap, creu que és normal 
que acomiadin deu persones discapacitades quan l’ajuntament acaba de dir 
que tenen un superàvit i pensen fer un pla de formació i de treball per a gent 
d’aquest municipi? I pregunto a tota l’oposició, membres també del patronat: 
estan assabentats, estan d’acord amb tot això, i en quin moment i a quina acta 
diuen que això es portarà a terme? Perquè jo l’única carta que tinc és del 
director gerent de PROA, val?” 

 

La senyora Ibáñez: 

“Bé, aquest tema és un tema preocupant, un tema que en alguna ocasió se 
n’ha parlat, de la crisi econòmica de PROA, però el que preocupa a aquest 
grup, i molt, és el fet d’estar en un patronat, amb el que implica, que clar, estem 
en el mateix patronat que està l’equip que governa, en el tema de PROA, no?, 
però el que tenim molt clar és que, a banda del patronat, hi ha altres reunions, 
que es parla amb les famílies, que es parla amb les monitores, que es parla 
amb més gent, on l’oposició no hi som presents, per tant, tenim una informació 
totalment a mitges, que nosaltres, abans de... Teníem anotat aquí, perquè 
evidentment ens arriben noticies, ens arriben noticies a partir de familiars, ens 
arriben noticies a partir de treballadors, ens arriben noticies del sindicat que hi 
ha a PROA, i també ens arriben noticies del sindicat d’UGT que s’ha reunit amb 
l’alcaldessa també per parlar d’aquest tema, però no hi som presents en totes 
aquestes subreunions l’oposició, com a mínim nosaltres no hi som presents. 

El que ens deixa a quadros és la carta que també a nosaltres no ens ha arribat, 
ens ha arribat per una família por ahi, ens quedem a quadros quan la proposta 
de la fundació és: «Les comunico que debido a los recortes de las 
subvenciones y a la crisis económica se hará un ERO de extinción que afectará 



a su hijo.» En el patronat aquest ERO no ha estat aprovat, i anunciar a 
aquestes famílies que als seus fills els enviaran a casa em sembla que gairebé 
és delicte, que gairebé és delicte el que posa en aquesta carta. 

Diu: «El trabajador tendrá derecho a una indemnización de veinte días por año 
trabajado y por doce mensualidades. También tendrá derecho a percibir el paro 
y solicitar la pensión correspondiente.» I més avall, i per fer-ho així, per no llegir 
les paraules tècniques, diu: «Tenemos una solución, oiga. Si usted, trabajador, 
me cede a mí la indemnización, lo voy a tener guardado a su hijo unos cuantos 
días más en PROA.» I això és el que està signat pel director gerent de PROA i 
derivat a les famílies. Em sembla greu, però a un nivell de gravetat que crec 
que arriba a ser delicte, i creiem que arriba a ser delicte, per tant, ho teníem 
anotat ja aquí. Demanem al ple reunions paral·leles no, i en tot cas reunions 
amb representació de totes bandes, pensem que les hem d’exigir, i en aquest 
ple el Grup d’Iniciativa demana una reunió a totes bandes, i a totes bandes vol 
dir la representació del patronat, la representació de tota l’oposició, la 
representació dels pares i familiars d’afectats, que vingui el gerent, que vinguin 
treballadors i que vingui també el gerent de l’ajuntament, però és evident que 
això o ens posem a barallar-nos tots junts, o penso que és un tema greu, i que 
a més, com a grup, ens sentim com part implicada sense saber-ne ni la meitat.” 

 
El senyor Rodríguez: 

“Yo sí que estoy en el patronato, y sí que estoy en una comisión de 
seguimiento de la viabilidad de PROA, pero esa comisión hemos estado 
trabajando en un momento por el primer ERE. Aquí lo que se está valorando es 
el segundo ERE que se quiere hacer en PROA, que de momento, de la última 
reunión que tuvimos en PROA, está encima de la mesa, por un estudio y por 
una viabilidad –un estudio y una viabilidad. 

(Veus de fons.) 

Y entonces, yo, como persona del patronato, yo, está escrito, no entiendo por 
qué lo tienen los padres de la gente de PROA, lo primero. Lo segundo, se 
quedó muy bien por encima, se quedó en el patronato que era que los que 
pasaban del CET, del Centro Especial de Trabajo, pasarían al SOI, y que no 
tendría ningún coste adicional para estos chicos. Eso fue lo que se dijo en ese 
momento. También es verdad que la Generalitat ha recortado lo del SOI, pero 
esto no lo sabemos, yo lo sé indirectamente pero no directamente del 
patronato. Pues vale, hasta que no llegue una reunión, yo hoy iba a pedirle a 
Sara una reunión urgente del patronato, esto no sé por qué está en las manos 
de la gente de PROA, yo no lo sé. Entonces, sí que es verdad que estos 
concejales de aquí que estamos en el patronato nos damos, no entendemos 



este escrito, no entendemos por qué el director ha hecho una cosa sin que el 
patronato la haya aprobado, yo no lo entiendo.” 

 
La senyora Ibáñez: 

“Sí, jo només insistir en què seguim demanant una reunió a totes bandes, de 
tots junts, no per buscar responsabilitats, per buscar solucions, i aquest és el 
sentit de la reunió que proposem els d’Iniciativa, de fer i com abans millor, 
perquè la realitat...” 

La senyora Ibáñez: 

“Però que és normal que la ciutadania comenci a dubtar de la gestió d’aquest 
patronat perquè el seu gerent ha fet lo que le sale de las narices cuando le sale 
de las narices. Per tant, és normal que la ciutadania es qüestioni el patronat, i 
el patronat està format per nosaltres, i això és greu.” 

 

 

 


